
    Mötesanteckningar 2024-08-22 

 

 

Kommunala tillgänglighetsrådet 

Tid och plats  2024-08-22 klockan 13.00–16.00, Kungsängslilja, Linbanegatan 12. 

Beslutande  Anneli Djurklou, Stroke, FRE 
  Katarina Lindberg, DHR 
  Margareta Wiberg, Reumatikerna, FRE 
  Anders Wikman (NE) 
  Magnus Hellmark (C) 
  Lars Engelberg (S) 
  Solweig Sundblad (S) 
  Yvonne Bromée, FUB 
  Agneta Södersten, Astma/allergi 

 
Ersättare   Sven Hallberg, Ångestföreningen 
  Jesper Englundh (S) 

 
Frånvarande  Jan Wigdell, SRF, FRE 
  Arne Sundvall, SRF, FUB 
  Nicklas Kleman, Neuro, FRE 
  Anna Juhlin (NE) 
  Lena Thorén, HRF   
 
Övriga deltagare Klara Westman, sekreterare 
  Åsa Olsson, kansli- och utredningschef 
 

Föredragningslista med anteckningar 

Nr Ärende     

§1 Öppnande     
Ordförande öppnar mötet kl 13.01. 

 
 
§2 Upprop 

Upprop genomförs. 
 
  
§3 Godkännande av föredragningslistan 
 Föredragningslistan godkänns. 
  
 
§4 Val av justerare 

Anneli Djurklou utses till justerare. 



  
 
§5  Föregående anteckningar godkändes och lades till handlingarna. 
    
 
§6 Lägesrapport om kommunens arbete med FN-konventionen om rättigheter 

för personer med funktionsnedsättning. Hur går vi vidare? 
   

Kansli- och utredningschef Åsa Olsson, KLF, berättar om Enköpings kommuns 
fortsatta arbete med FN:s konvention om rättigheter för personer med 
funktionsnedsättning. 
 
- Ett socialt hållbarhetsutskott har inrättats 
- Pågående barnrättsarbete – ev. handlingsplan. Kan funktionsrätt ingå? 
- Arbete med ett hållbarhetsprogram pågår 
- Institutet för mänskliga rättigheters konferens ”Fokus funktionsrätt – 

genomförande och övervakning av funktionsrättskonventionen i Sverige”  
 

Ordförande Anders Wikman (NE) visar film: ”Introduktion – webbutbildning om 
delaktighet” av Myndigheten för delaktighet. 
 
Kommunstyrelsen beslutar om reglemente för det sociala hållbarhetsutskottet 
tisdag 27 augusti – mer information om utskottets arbete kommer vid nästa 
sammanträde. 
 
 

§7 Riksfärdtjänst     
 

Diskussion: ”Är riksfärdtjänst något som det kommunala tillgänglighetsrådet 
behöver prata om?” 
 
En representant från t.ex. SBF ska bjudas in för att informera om i synnerhet 
regelverket för riksfärdtjänst och dess bedömningskriterier. 

  
  

Workshop om tillgänglighetsguiden   
 
Exempel från andra kommuners tillgänglighetsguider visas. 
 
Diskussion i små grupper: ”Hur ska en tillgänglighetsguide i Enköpings kommun se 
ut?” 
 
Diskussion i stor grupp: 
- Bra med varnande information om otillgängligheter i t.ex. gatubilden  
- Börja arbeta med de platser kommunen har rådighet över 
- Mötas av lagom mycket text – med möjlighet till fördjupning. T.ex. piktogram 

med kompletterande texter 
- Enhetlig information både online och på skyltar på aktuella platser 
- Tillgänglighetsguide i tryckt format för de som inte har tillgång till hemsidan 
- Bra med ett projekt med en anställd projektledare 
- Projektgrupp med representanter från föreningarna inom FRE 



- Involvera civilsamhället  
- Kartlägga offentliga toaletter 
- Koppla tillgänglighetsguiden till besöksnäringen 
- Återkopplingssystem så att läsare/besökare kan ge feedback 

o Varianten ”kommentarsfält”? – besökare kan hjälpa varandra men kan 
bli ohanterligt 

o Varianten ”brevlåda”? 
- Jobba med kriteriet ”parfymfritt”  
- Se till att guiden speglar verkligheten – i stället för eventuella ambitioner 

 
Nästa steg i arbetet med tillgänglighetsguide är att frågan lyfts i det sociala 
hållbarhetsutskottet. 

  
 PAUS      
 
§8                 Information om kommande sammanträde i kommunstyrelsen   
  
 Revisionsrapporter kring lokalförsörjningsprocesser. 
 Reglemente för sociala hållbarhetsutskottet kommer att antas.  
 Lägesbild från polisen. 
 I höst kommer politiken jobba mycket med dels klimatfrågor, dels budget. 
 
§8                 Information från nämnderna    
  
 TN 

Kostnadsfria färdtjänstresor. 
 Nya förvaltningschefer rekryteras till MBF och SBF. 

Minskad budget för underhåll av utemiljöer – planerad samordning med UPN och 
EHB. 
 
MBN 
SN och MBN har haft gemensamma utbildningar i barnrättsfrågor. I nästa steg är 
utbildningar i tillgänglighetsfrågor planerade. 
Planerat gemensamt möte mellan MB och KTR. 
 
VON 
Förstudier till två LSS-boenden – planeras stå färdiga 2027 och 2029. 
Förstudier till ett äldreboende – planeras stå färdigt tidigast 2029. 
Tre nya träningslägenheter på Linbanegatan. 
Allas vård och omsorg har avslutat sin verksamhet, Continuum kommer att avsluta 
sin verksamhet. 

                      
 
§10 Utvärdering av EU-valet 
 

Öppen diskussion: ”Hur upplevdes EU-valet?” 
- För besökare fungerade det överlag bra. 
- Viktigt att det finns sittplatser vid köbildning. 
- Viktigt att det informeras om nya vallokaler – ex kompetensmagasinet. 

 
- Från funktionärssidan har synpunkter framförts i utvärderande enkäter 



   
 
§11               Övriga frågor           
  
 Presidiet har diskuterat strukturen för rådets framtida arbete: 

- Bra att kunna jobba med förebyggande, strategiska frågor vid sidan om rena 
operativa frågor. 

- Nämndernas ordförande bör kanske bjudas in till KTR:s sammanträden för att 
informera om nämndernas tillgänglighetsarbete?                                                        

 
   
 

  
 
Nästa möte: 31 oktober, kl. 13.00–16.00. 
 
 
 

 

Anders Wikman (NE)  Anneli Djurklou    
Ordförande   Justerare 

 

 

 

Klara Westman 
Sekreterare 
      

 

 

 

 

 

 


